
 

 

Fråga till Andreas Schönström om hållbar parkskötsel 
 

Allt liv på jorden är en del av den biologiska mångfalden med ett ömsesidigt beroende och är 
därför av stor vikt för vår miljö. Men den biologiska mångfalden minskar i allt snabbare takt 
över hela världen och många arter har redan utrotats.  
 
I städerna bidrar våra parker, trädgårdar och grönområden till den biologiska mångfalden på 
olika sätt. En viktig aspekt är vad som växer eller odlas i våra grönområden men även hur 
dessa sköts, där de arbetsmaskiner som används kan utgöra en bidragande orsak till 
minskad biologisk mångfald. 
 
I Malmö och många svenska kommuner är lövblåsarna ett troget inslag både längs trottoarer 
och på gräsmattor, där de har en skadlig påverkan på djurlivet. Detta eftersom många små 
djur som maskar, insekter, spindlar eller till och med små däggdjur, kan förlora sin livsmiljö 
och föda genom att löven blåses bort. Det drabbar även fåglar som söker föda bland löven. 
Det används också apparater som suger upp och/eller hackar löven, en funktion som också 
kan finnas på lövblåsare. Även denna metod anses olämplig eftersom de har sådan kraft att 
allt levande som sugs in skadas eller dödas. Dessutom släpper de ut avgaser, låter skadligt 
högt och vibrationerna kan ge nervskador. Lövblåsare kan också vara bensindrivna med 
tvåtaktsmotorer och då släpper ut ungefär en tredjedel av bränslet rakt ut i luften – mer i 
timmen än en personbil. 
 
Ett flertal länder har nu uppmärksammat detta och i USA är de förbjudna i flera delstater 
medan Miljödepartementet i Tyskland avråder allmänheten från att använda lövblåsare. De 
ska bara användas i nödfall i den offentliga sektorn.  
 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Vill du verka för att användandet av lövblåsare i Malmö kommun minimeras och att de 
endast används i nödfall? 
 

 

Malmö 2025-06-13 

Gunilla Ryd (V) 
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